
Vuositavoite Toimenpide
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is-

Julkaistava

etenemisaste

Julkaistava

teksti

Toteuttajan

titteli

01.12 Uudistamme 

toimintamalleja kasvun ja 

ympäristön toimialueella 

vastaamaan 

toimintaympäristön muutoksiin.

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Toimintaympäristön tunnistettuja muutostarpeita ovat tietomallipohjaisen maankäytön, kaavoituksen ja 

rakentamisen aiheuttamat muutostarpeet toimintaan ja sekä uudistuva lainsäädäntö.Uusi rakentamislaki 

ja alueidenkäyttölaki astuvat voimaan 1.1.2025 ja rakennetun ympäristön tietojärjestelmälaki 1.1.2024. 

Koska nykyinen järjestelmä ei taivu lain vaatimuksiin, tulee kunnan kuntarekisteriohjelma Facta uusia 

(hanke nimellä rakennetun ympäristön kokonaisjärjestelmä). Rakennetun ympäristön 

kokonaisjärjestelmän valinta on tehty ja järjestelmän hankinnan suunnittelu on aloitettu. Tavoitteena on 

saada hankintapäätös tehtyä toukokuun 2023 aikana. Valitun järjestelmän esittelytilaisuuksia on 

järjestetty eri käyttäjäryhmille. Järjestelmätoimittajan kanssa on käyty alustavia sopimusneuvotteluita.

Kuntakehitysjoht

aja

01.12.01 Tunnistamme 

tietomallipohjaisen 

maankäytön, kaavoituksen ja 

rakentamisen muutostarpeet 

toimintaan ja varaudumme 

uuden lainsäädännön 

käyttöönottoon

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Lakimuutokset (rakentamislaki RakL, rakennetun ympäristön tietojärjestelmälaki RYTJ ja 

alueidenkäyttölaki) hyväksytty eduskunnassa. Rakentamislain ja alueidenkäyttölain voimaantulo 

1.1.2025, RYTJ-lain voimaantulo 1.1.2024. Koska nykyinen järjestelmä ei taivu lain vaatimuksiin, tulee 

kunnan kuntarekisteriohjelma Facta uusia (hanke nimellä rakennetun ympäristön kokonaisjärjestelmä). 

Rakennetun ympäristön kokonaisjärjestelmän valinta on tehty ja järjestelmän hankintaa on aloitettu 

suunnittelemaan. Tavoitteena on saada hankintapäätös tehtyä toukokuun 2023 aikana. Valitun 

järjestelmän esittelytilaisuuksia on järjestetty eri käyttäjäryhmille. Järjestelmätoimittajan kanssa on 

käyty alustavia sopimusneuvotteluita.Toimintamalleihin vaikuttavia muutoksia osittain tunnistettu jo 

pidetyissä yhteistyöpalavereissa. Tarkoitus aloittaa työpajat eri osa-alueiden osalta sekä kirjata 

aikataulutettu tiekartta tarvittavista hankinnoista ja muutoksista.Teamsissa kaikille avoin kanava 

"Lakimuutosten vaikutus KY toimintaa", jossa voi seurata asiaan liittyvää keskustelua sekä tutustua 

aineistoon tarkemmin. 

Johtava 

rakennustarkast

aja, 

Paikkatietopäälli

kkö

01.12.02 Toteutamme 

paikkatieto-ohjelmistojen 

kokonaisuudistuksen mukaisen 

hankinnan

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Rakennetun ympäristön kokonaisjärjestelmä on valittu ja hankinta pyritään saamaan päätöksentekoon 

kevään aikana. Järjestelmän käyttöönottoon liittyviä valmistelu- ja selvitystöitä on alettu tekemään ja 

muissa saman järjestelmän hankkineissa kunnissa käydään tutustumassa käyttöönottoon. Järjestelmän 

käyttöönotto tullaan aloittamaan aikaisintaan vuoden 2024 alussa.

Paikkatietopäälli

kkö

02.01 Edistämme Hyrylän 

keskustan kehittymistä 

yleissuunnitelman mukaisesti.

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Keskustan kehittäminen yleissuunnitelman mukaisesti on pitkäjänteinen prosessi. Hyrylän keskustan 

yleissuunnitelman hyväksymisen ohella on valmisteltu työntekoa ohjelmoiva suunnitelma 

yleissuunnitelmassa esitettyjen tavoitteiden toteuttamiseksi. Hyrylän keskustan kehittämisen ohjelman 

sisältämien projektien etenemistä raportoidaan erikseen.

Kuntasuunnittel

upäällikkö

02.01.01 Käynnistämme Hyrylän 

keskustan katu- ja aukioalueiden 

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

Katualueiden yleissuunnitelma on laadittu, katusuunnitelmien laadinta on aloitettu. 

Palvelukeskushankkeen ja infran rajapintaan liittyviä kysymyksiä on ratkottu yhteistyössä.

Kuntasuunnittel

upäällikkö

02.01.02 Aloitamme 

Koskensillantien 

asemakaavamuutoksen 

laatimisen

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Osallistumis- ja arviointisuunnitelmaa on valmisteltu.Koskensillantien ja Esikunnanpolun 

kaavamuutosalueita koskevien kunnan tavoitteiden asettamiseksi on tarkoitus käydä keskustelua 

kuntakehityslautakunnassa. Käytävää keskustelua varten on aloitettu näiden kortteleiden alustavien 

luonnosten valmistelu.

Kaavoituspäällik

kö, 

Kuntasuunnittel

upäällikkö

02.01.03 Selvitämme sote-

korttelin ja pääkirjaston 

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

Sote-korttelin eli Esikunnanpolun osalta on käynnistetty alustava luonnostelu ja ensimmäiset versiot on 

jo tutkittu ja sovittu niiden kehittämisestä. Kirjaston korttelin osalta ei vielä ole edetty.

Kuntasuunnittel

upäällikkö



02.01.04 Teemme 

esisopimuksen kahden 

Suutarintien  jäljellä olevan 

asuinkerrostalotontin 

myymisestä.

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Asuinkerrostalotonttien tontinluovutuskilpailu käynnistettiin 2022. Kilpailuun ilmoittautui useita 

rakennusliikkeitä. Määräaikaan mennessä kaksi rakennusliikettä jätti ehdotuksensa kilpailuun. Töiden 

arviointi on kesken.

Kuntasuunnittel

upäällikkö

02.01.05 Aloitamme  keskustan 

pitkäaikaispysäköintiratkaisun ja 

sen hankinnan valmistelun

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Koskensillantien pysäköintitaloon liittyen keskustan pysäköintipaikkatarvelaskelmaa on päivitetty laskien 

sekä kunnan toimintojen pysäköintipaikkatarvetta eri skenaarioissa. Suutarintien tontinluovutuskilpailun 

kilpailutöiden sisäänjätön myötä näiden tonttien autopaikkatarve pysäköintitalosta on tarkentunut. 

Tämän lisäksi Esikunnanpolun ja Koskensillantien kortteleiden asemakaavan muutosprojektin ja 

autopaikkotarpeen laskentaa varten on tehty alustavia suunnitelmia kortteleiden 

ratkaisuista.Hyvinvointiikeskuksen pysäköintipaikkatarve on Koskensillantien pysäköintitaloon nähden 

hieman epämääräisempi, kunnes hyvinvointikeskuksen ja liityntäpysäköintipaikkatarve pystytään 

määrittämään tarkemmin. 

Kuntasuunnittel

upäällikkö

02.01.06 Vahvistamme 

Rykmentinpuiston ja Hyrylän 

keskustan yhteyttä 

 1 Toteutuksessa ei ole 

edetty tai toimenpide 

ei vaadi toimenpiteitä 

ko. toimialalta

Tykkimiehenpolun alikulun uudelleenrakentamiseksi ei ole tehty valmistelua. Kuntasuunnittel

upäällikkö

02.01.07 Valmistelemme 

matkakeskuksen toiminnan 

siirtoa uudelle linja-

autoasemalle

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Urakka käynnissä. Yhdyskuntateknii

kan päällikkö

02.02 Valmistelemme 

yleiskaavan 

toteutussuunnitelman ja 

laadimme Koillis-Hyrylän 

osayleiskaavaa 

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Tuusulan yleiskaava 2040 toteutussuunnitelmaa varten on yleiskaavassa osoitettujen asumisen 

laajenemisalueiden kaavatalous- ja ilmastovaikutusten arviointi. Koillis-Hyrylään on tilattu katualueiden 

ja kunnallistekniikan yleissuunnitelma. Yleissuunnitelman ja Tuusulan yleiskaavan 2040 pohjalta voidaan 

laatia asemakaavoja. 

Kaavoituspäällik

kö, 

Yleiskaavasuunni

ttelija

02.02.01 Teemme yleiskaavan 

toteutussuunnittelun ja 

aikataulutamme selvitysalueiden 

yleissuunnitelmat

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Tuusulan yleiskaava 2040 toteutussuunnitelmaa varten on yleiskaavassa osoitettujen asumisen 

laajenemisalueiden kaavatalous- ja ilmastovaikutusten arviointi. Toteutussuunnittelun valmistelu jatkuu 

yhteistyössä Kasvun ja Ympäristön palvelualueiden kanssa. 

Kaavoituspäällik

kö, 

Yleiskaavasuunni

ttelija

02.02.02 Saatamme valmiiksi 

Lahelanpelto III:n ja 

Lahelanorren vaatimat 

suunnitelmat

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Lahelanpellon yleissuunnitelman päivitys on valmistumassa ennen kesää, mikä mahdollistaa alueen 

asemakaavojen laatimisen. Lahelanorren ja Lahelan koulun ja päiväkodin asemakaavat priorisoidaan, 

jonka jälkeen laaditaan Lahelnapelto III asuinalueen asemakaavoja.

Kaavoituspäällik

kö

02.02.03 Aloitamme Koillis-

Hyrylän osayleiskaavan 

laatimisen

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Koillis-Hyrylään on tilattu katualueiden ja kunnallistekniikan yleissuunnitelma. Yleissuunnitelman ja 

Tuusulan yleiskaavan 2040 pohjalta voidaan laatia asemakaavoja. 

Kaavoituspäällik

kö, 

Yleiskaavasuunni

ttelija



02.03 Panostamme Jokelan 

asemanseudun kehittämiseen.

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Jokelan rautatiealueen asemakaavamuutos on saanut alkuvuodesta lainvoiman. Jokelan Asemapolun 

alueen asemakaavamuutoksen luonnos on nähtävillä huhtikuussa. Vanutehtaan asemakaavamuutoksen 

ehdotus on valmistelussa.

Elinvoimajohtaja

, 

Kaavoituspäällik

02.03.01 Hyväksymme 

Vanutehtaan 

asemakaavamuutoksen ja 

katusuunnitelmat

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Kaavaluonnokset ovat olleet nähtävillä viime vuoden lopulla. Keväällä teetetään hulevesiselvitys ja 

valmistellaan kaavaehdotus.

Kaavoituspäällik

kö, 

Yhdyskuntateknii

kan päällikkö

02.03.02 Käynnistämme Jokelan 

asemanseudun 

asemakaavamuutoksen

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

 Jokelan Asemapolun alueen asemakaavamuutoksen luonnos on nähtävillä huhtikuussa. Kaavoituspäällik

kö

03.01 Kasvatamme kunnan 

maaomaisuutta 

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Alkuvuonna on hankittu raakamaata noin 12 ha yleiskaavan mukaiselta työpaikka-alueelta. Maankäyttöpääll

ikkö

03.01.01 Hankimme maata noin 

40 ha asunto- ja 

työpaikkatonttien varannon 

varmistamiseksi

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Alkuvuonna on hankittu raakamaata noin 12 ha yleiskaavan mukaiselta työpaikka-alueelta. Maankäyttöpääll

ikkö

03.02 Kehitämme Tuusulan 

maapoliittista ohjelmaa

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Maapoliittisen ohjelman päivityksen valmistelua on jatkettu tilaamalla maapoliittisten ohjelmien vertailu 

konsultilta ja esittelemällä asiaa luottamushenkilöiden seminaareissa. Jatkovalmistelun etenemisestä on 

sovittu ja maapoliittinen ohjelma on tavoitteena saada päätöksentekoon seuraavan vuosineljänneksen 

aikana.

Maankäyttöpääll

ikkö

03.02.01 Jatkamme 

maapoliittisen ohjelman 

päivitystarpeiden kartoittamista 

uuden pormestariohjelman 

mukaisesti

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Maapoliittisen ohjelman päivityksen valmistelua on jatkettu tilaamalla maapoliittisten ohjelmien vertailu 

konsultilta ja esittelemällä asiaa luottamushenkilöiden seminaareissa. Jatkovalmistelun etenemisestä on 

sovittu ja maapoliittinen ohjelma on tavoitteena saada päätöksentekoon seuraavan vuosineljänneksen 

aikana.

Maankäyttöpääll

ikkö

03.03 Pääsemme MAL-

sopimuksen mukaiseen 

kaavoitustavoitteeseen ja 

asuntotuotantotavoitteeseen

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Kaavoituksen työohjelmaa valmisteltaessa on tunnistettu riski, ettei MAL-sopimuksen mukaista 

kaavoitustavoitetta saavuteta. Tavoitteena on monipuolinen asuintuotanto ja tällöin kaikki kaavat eivät 

tuota yhtä tehokkaasti asumisen varantoa. Taloudellinen tilanne vaikuttaa asuntojen valmistumiseen.

Kaavoituspäällik

kö

03.03.01 Toteutamme 

kaavoitussuunnitelmaa ja 

kaavoituksen työohjelmaa

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Kaavoitussuunnitelmassa ja kaavoituksen työohjelmassa aikataulutetut kaavatyöt ovat edenneet 

pääsääntöisesti suunnitellusti. 

Kaavoituspäällik

kö



03.04 Hyväksymme ja 

toteutamme asuntopoliittisen 

ohjelman tavoitteita.

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Rakennusliikkeitä ja asuntotuotannon toimijoita on kontaktoitu aktiivisesti. Kuluvana vuonna arvioidaan 

valmistuvan noin 700 asuntoa ja ensi vuoden aikana asuntotuotannon arvioidaan ylittävän Tuusulan 

MAL-tavoitteen. Alkava tuotanto on kuitenkin hiipunut kuluvan vuoden aikana korkojen ja 

rakennuskustannusten nousun takia.Asuntotuotannon ohjaukseen liittyvien työkalujen kehittäminen on 

aloitettu. Myös ohjaukseen tarvittavan aineiston kokoaminen on käynnistynyt, mm. 

paikkatietoaineistoon on päivitetty ARA-asuntoja koskevat tiedot. Naapurikunnille on tehty kysely 

asuntotuotannon ohjaukseen liittyvistä käytänteistä. Ohjauksen käytänteitä käsitellään poliittisessa 

johtoryhmässä huhtikuussa.Suutarintien tontinluovutuskilpailu on käynnissä. Kilpailussa on sovellettu 

asuntotuotannon ohjauksen linjauksia. Kuluvan vuoden aikana on tarkoitus käynnistää 

tontinluovutuskilpailuja mm. Rykmentinpuiston, Lahelanpellon ja Mikkolan alueilla. Asumisneuvontaa 

kehitetään ja vuoden alusta alkaen neuvontaa on tarjolla kaikille ikäryhmille. Ikäystävällisen 

asuinympäristön kehittäminen Tuusulan keskusta-alueelle jatkuu YM:n rahoittamassa hankkeessa. 

Ikääntyville järjestettiin työpaja tammikuussa. Konseptisuunnitelmaa laaditaan parhaillaan 

yhteistyökumppanin kanssa. Konsepti valmistuu huhtikuun loppuun mennessä.Ikääntyneiden asumisen 

kehittämistä tehdään yhteistyössä Keski-Uudenmaan hyvinvointialueen kanssa. Yhteistyötä HVA:n 

kanssa kehitetään erityisesti sosiaalihuoltolain ja vanhuspalvelulain mukaisessa yhteisöllisessä 

asumisessa.Myös Asuntopoliittiseen ohjelmaan liittyvää viestintää on suunniteltu. Asuntopoliittisen 

ohjelman taitettu versio on julkaistu Tuusulan verkkosivuilla. Rakennusliikkeille on suunnitteilla oma 

julkaisu asuntotuotantoon vaikuttavista asuntopoliittisista linjauksista.

Hankekehityspää

llikkö

03.04.01 Edistämme 

erityisryhmien ja  ikääntyneiden 

yhteisöllistä asumista

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Ikääntyneiden yhteisöllistä asumista on kehitetty Ympäristöministeriön rahoittamissa hankkeissa:- 

Yhteisöllisen asumisen malli Tuusulassa - Ikäystävällinen asuinympäristö Tuusulaan Yhteisöllisen 

asumisen malli Tuusulassa -hanke on päättynyt ja hankkeen loppuraportti on julkaistu tammikuussa 

2023. Hyvinvoinnin ja terveyden edistämislautakunta ja kuntakehityslautakunta käsittelee raporttia 

kevättalven aikana.Ikäystävällinen asuinympäristö Tuusulaan -hankkeessa laaditaan parhaillaan 

konseptia ikääntyvien kortteliin. Konsepti on valmistumassa huhtikuussa.Kellokoskelle on rakentumassa 

ikääntyvien ympärivuorokautista palveluasumista ja Jokelaan kohde päihde- ja 

mielenterveyskuntoutujille. Lisäksi useampia erityisasumisen hankkeita on vireillä. Yhteisöllisen 

asumisen mallin kehittäminen jatkuu edelleen yhdessä osallisuus- ja hyte-tiimin kanssa.Keski-

Uudenmaan hyvinvointialueen kanssa jatketaan ikääntyvien yhteisöllisen asumisen kehittämistä. 

Yhteisöllisen asumisen hankkeessa tehtiin selvitys kunnan ja hyvinvointialueen yhteistyön tiivistämisestä 

ikääntyvien asumisessa. Ensimmäinen yhteisöllisen asumisen kohde on rakenteilla ja se valmistuu 

kesällä 2023 Rykmentinpuistoon. Seuraavaksi on tarkoitus käynnistää tontinluovutuskilpailu ikääntyvien 

yhteisöllisistä asumisen ratkaisuista Lahelanpeltoon.  

Hankekehityspää

llikkö

03.04.02 Laadimme 

ikääntyneiden asumisen 

ennakointisuunnitelman

 1 Toteutuksessa ei ole 

edetty tai toimenpide 

ei vaadi toimenpiteitä 

ko. toimialalta

Ikääntyneiden asumisen ennakointisuunnitelma tulisi olla osa kunnassa laadittavaa ikääntyvien 

hyvinvointisuunnitelmaa. Ikääntyvien hyvinvointisuunnitelman laatiminen alkaa 

kevättalvella.Suunnitelman työstäminen tulisi tehdä tiiviissä yhteistyössä ikääntyvien ja Keski-

Uudenmaan hyvinvointialueen kanssa. Lisäksi tavoitteena olisi saada hyvinvointialuetasoinen 

suunnitelma ikääntyvien asumisen ennakoimiseksi. Käytännön tasolla ikääntyvien asumisen ennakointiin 

liittyvää työtä tehdään asumisneuvonnassa. Tuusulalaiset ikääntyneet ovat löytäneet hyvin palvelun. 

Asumisneuvonta tukee ikääntyviä varautumaan ennakoivasti asumisessa tapahtuviin muutostilanteisiin.

Hankekehityspää

llikkö



03.04.03 Huomioimme 

hyväksytyn asuntopoliittisen 

ohjelman linjaukset 

tuottajamuotoisten tonttien 

luovutusehdoissa

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Asuntotuotannon ohjaukseen liittyvien työkalujen kehittäminen on aloitettu. Myös ohjaukseen 

tarvittavan aineiston kokoaminen on käynnistynyt, mm. paikkatietoaineistoon on päivitetty ARA-

asuntoja koskevat tiedot. Naapurikunnille on tehty kysely asuntotuotannon ohjaukseen liittyvistä 

käytänteistä. Ohjauksen käytänteitä käsitellään poliittisessa johtoryhmässä huhtikuussa.Suutarintien 

tontinluovutuskilpailu on käynnissä. Kilpailussa on sovellettu asuntotuotannon ohjauksen linjauksia. 

Kuluvan vuoden aikana on tarkoitus käynnistää tontinluovutuskilpailuja mm. Rykmentinpuiston, 

Lahelanpellon ja Mikkolan alueilla. 

Hankekehityspää

llikkö, 

Maankäyttöpääll

ikkö

03.05 Luovutamme kaikki 

lainvoimaisissa asemakaavoissa 

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

Tontit asetetaan haettaviksi kun kunnallistekniikan rakentamisen valmistumisajankohta on tiedossa. Maankäyttöpääll

ikkö

03.05.01 Luovutamme yli 100 

omakotitonttia vuodessa

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Haussa olleiden omakotitonttien varauspäätökset on tehty, lopulliset luovutukset tehdään myöhemmin 

keväällä.Häriskiven, Linjapuisto II:n ja Peltokaaren vapaat tontit ovat jatkuvasti haettavina.

Maankäyttöpääll

ikkö

03.05.02 Kehitämme 

nopeamman tonttituotannon 

prosessin

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Tonttituotannon prosessien kuvaus ja niiden rajapintojen kartoittaminen koko toimialalla on aloitettu. Kaavoituspäällik

kö, 

Maankäyttöpääll

ikkö

04.01 Vahvistamme 

yritysalueiden kaavavarantoa ja 

myytäviä tontteja.

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Rykmentinportti I asemakaavan luonnos on nähtävillä, Focus-alueen yleissuunnitelma on menossa 

toimielinkäsittelyyn huhtikuussa ja nähtäville. Kulomäentien ja Jusslan alueen asemakaavamuutos on 

tulossa vireille kesällä.

Elinvoimajohtaja

, 

Kaavoituspäällik

kö
04.01.01 Tutkimme Kellokosken 

työpaikka-alueiden varannon 

lisäämistä ja avaamme 

keskustelut maanomistajien 

kanssa alueiden hankinnasta

 1 Toteutuksessa ei ole 

edetty tai toimenpide 

ei vaadi toimenpiteitä 

ko. toimialalta

Laajentumissuunnat ovat tiedossa, mutta keskusteluja maanomistajien kanssa ei ole vielä avattu. Maankäyttöpääll

ikkö

04.01.02 Hyväksymme 

Rykmentinportti I -asemakaavan 

ja katusuunnitelmat

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Rykmentinportti I asemakaavan luonnos on nähtävillä huhti-toukokuussa. Kaavoituspäällik

kö

04.01.03 Jatkamme Focus-

alueen asemakaavoitusta 

yleissuunnitelman valmistuttua

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Yleissuunnitelman ehdotus on viimeistelyä vaille valmis ja menossa päätöksentekoon (KKL, KH) ja 

nähtäville. Nähtävilläolo toukokuussa ja suunnitelman hyväksyminen heti lomakauden jälkeen elo-

syyskuussa. Asemakaavoitus käynnistyy kun suunnitteluaineisto on luovutettavissa eteenpäin.

Projektipäällikkö

04.01.04 Aloitamme Focus- ja 

Kehä IV-alueiden 

kunnallistekniikan suunnittelun

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Alueen infran yleissuunnitelma valmis. Projektipäällikkö

, 

Yhdyskuntateknii

kan päällikkö

04.02 Kehitämme yhdenluukun 

palveluprosessia yrityksille

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Digitaalisten työvälinetarpeiden kartoitus tehty. Jatko odottaa kunnan kokonaistilanteen/hankinnan 

etenemistä.

Elinvoimajohtaja



04.02.01 Kehitämme yritysten 

kokemaa palvelun laatua ja 

mittaamme 

asiakastyytyväisyyttä.

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Digitaalisten työvälinetarpeiden kartoitus tehty. Jatko odottaa kunnan kokonaistilanteen/hankinnan 

etenemistä.

Elinvoimajohtaja

05.02 Kehitämme 

Tuusulanjärven ja -joen aluetta

05.02.02 Laadimme 

Tuusulanjoen virkistyskäytön 

yleissuunnitelman

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Hanke on aikataulutettu alkavaksi loppuvuodesta 2023. Erityisasiantuntij

a, 

Kaavoituspäällik

06.08 Jatkamme 

asumisneuvonnan kehittämistä

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Tuusulan kunnan asumisneuvontapalvelu on laajentunut vuoden 2023 kattamaan kaikenikäiset 

kuntalaiset asumismuodosta riippumatta. Palvelun tunnettavuuden edistäminen, palvelun rakentaminen 

sekä kehittäminen ja uusien yhteistyöverkostojen rakentaminen on aloitettu. Tavoitteena on vuoden 

2023 aikana jatkaa asumisneuvontapalvelun juurruttamista matalankynnyksen palveluksi.

06.08.03 Kehitämme 

ikäihmisten asumisneuvontaa 

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Ikääntyneiden asumisneuvontapalvelun pääpaino ennakoivassa asumisneuvonnassa. Ikääntyneiden 

asumisneuvonnan tavoitteena on tukea neuvonnalla ja ohjauksella ikääntyviä asumistarpeiden 

muutoksissa. Tuusulalaiset ikääntyneet ovat löytäneet uuden palvelun hyvin. Asumisneuvontapalvelun 

kehittämisessä pyritään tavoittamaan vielä tavoittamatta olevia ikääntyviä esimerkiksi kohdennetun 

kirjeen ja bussiajeluiden kautta. Lisäksi halutaan madaltaa ikäihmisten kynnystä ottaa yhteyttä 

asumisneuvojaan.

Hankekehityspää

llikkö

11.02 Toteutamme ilmasto-

ohjelmaa ja otamme käyttöön 

11.02.03 Käynnistämme 

elinkeinoelämän ja kunnan 

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

Eteneminen kunnan ilmastohankkeessa. Kiertataloustyöpaja huhtikuussa. Elinvoimajohtaja

11.02.05 Säästämme 

kaavoituksessa arvokkaita 

luontokohteita, hiilinieluja ja 

–varastoja

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Joka kaavatyöhön liittyy luontoselvitys tai vähintään arvio luontoselvityksen tarpeesta. Tämän 

perusteella rajataan arvokkaat luontokohteet rakentamisen ulkopuolelle ja määritellään 

suunnittelutavoitteet niiden säilymiselle. Tuusulan yleiskaavassa 2040 on säästetty arvokkaita 

luontokohteita, hiilinieluja ja -varastoja. Yleiskaavaan 2040 liittyen tehtiin puuston hiilinielu- ja 

varastoselvitys. 

Erityisasiantuntij

a, 

Kaavoituspäällik

kö

12.01 Lisäämme luonnon 

monimuotoisuutta osana 

alueidenkäytön prosesseja/ 

kaavoitusta

 4 Toteutusvaiheessa 

lähellä valmistumista, 

ei vielä 

viimeistelty/käyttööno

tettu

Tehty kompensaatiokokeiluja Keski-Uudenmaan ja Suomen ympäristökeskusten kanssa Vanutehtaan 

asemakaavamuutoksen yhteydessä (arvokas lehto) sekä Focus alueen yleissuunnitelmaan liittyen 

(virtavedet). Lisäksi on aloitettu kartoittamaan koko kunnan alueelta kompensaatioon soveltuvia 

kohteita, ensisijaisesti kunnan maita.Nykyisiä luonnonsuojelualueita ennallistetaan HELMI-rahoituksen 

avulla. Natura-alueita on hoidettu Uudenmaan ELY-keskuksen kanssa yhteistyössä. Parhaillaan ollaan 

käynnistämässä yksityisille maanomistajille suunnattua kampanjaa luonnonsuojelualueiden lisäämiseksi. 

Tuusulassa on 2020-luvulla on suojeltu noin 74 hehtaaria luontoalueita.

Erityisasiantuntij

a, 

Kunnanpuutarhu

ri

12.01.01 Pilotoimme ekologisen 

kompensaatiokohteen 

 4 Toteutusvaiheessa 

lähellä valmistumista, 

ei vielä 

viimeistelty/käyttööno

tettu

Tehty kompensaatiokokeiluja Keski-Uudenmaan ja Suomen ympäristökeskusten kanssa Vanutehtaan 

asemakaavamuutoksen yhteydessä (arvokas lehto) sekä Focus alueen yleissuunnitelmaan liittyen 

(virtavedet). Lisäksi on aloitettu kartoittamaan koko kunnan alueelta kompensaatioon soveltuvia 

kohteita, ensisijaisesti kunnan maita.

Erityisasiantuntij

a, 

Kunnanpuutarhu

ri



12.01.02 Perustamme uusia 

luonnonsuojelualueita ja 

ennallistamme jo perustettuja 

luonnonsuojelualueita

 4 Toteutusvaiheessa 

lähellä valmistumista, 

ei vielä 

viimeistelty/käyttööno

tettu

Nykyisiä luonnonsuojelualueita ennallistetaan HELMI-rahoituksen avulla. Natura-alueita on hoidettu 

Uudenmaan ELY-keskuksen kanssa yhteistyössä. Parhaillaan ollaan käynnistämässä yksityisille 

maanomistajille suunnattua kampanjaa luonnonsuojelualueiden lisäämiseksi. Tuusulassa on 2020-luvulla 

on suojeltu noin 74 hehtaaria luontoalueita.

Erityisasiantuntij

a, 

Kunnanpuutarhu

ri

14.02 Arvioimme poliittisen 

johtamisjärjestelmän 

toimivuutta

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Kehitettävät kiinteistöt I ja II asemakaavamuutokset ovat lainvoimaisia. Muilta osin edistetään 

poistuvien koulutonttien ja kiinteistöjen realisointia suunnittelutarveratkaisuin ja alustavien 

suunnitelmien laadinnalla. Hyökkälän ja Sahatien koulut ovat kaavoitussuunnitelmassa II-luokassa.

Kaavoituspäällik

kö, 

Maankäyttöpääll

ikkö

14.02.01 Edistämme 

suunnitelmassa nimettyjen 

kohteiden kaavoja ja 

myyntitoimenpiteitä 

suunnitelman mukaan.

 4 Toteutusvaiheessa 

lähellä valmistumista, 

ei vielä 

viimeistelty/käyttööno

tettu

Kehitettävät kiinteistöt I ja II asemakaavamuutokset ovat lainvoimaisia. Muilta osin edistetään 

poistuvien koulutonttien ja kiinteistöjen realisointia suunnittelutarveratkaisuin ja alustavien 

suunnitelmien laadinnalla. Hyökkälän ja Sahatien koulut ovat kaavoitussuunnitelmassa II-luokassa.

Kaavoituspäällik

kö, 

Maankäyttöpääll

ikkö

14.03 Toteutamme 

kehitettävien ja realisoitavien 

kiinteistöjen suunnitelmaa 

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Kehitettävät kiinteistöt I ja II asemakaavamuutokset ovat lainvoimaisia. Muilta osin edistetään 

poistuvien koulutonttien ja kiinteistöjen realisointia suunnittelutarveratkaisuin ja alustavien 

suunnitelmien laadinnalla. Hyökkälän ja Sahatien koulut ovat kaavoitussuunnitelmassa II-

luokassa.Kellokosken Ruukin yleinen sauna oli huutokaupat.comissa huutokaupassa. Saunasta saatiin 

hyväksyttävä tarjous ja kauppa toteutetaan huhtikuun aikana. Harjulan asemakaavamuutoksen 

luonnokset ovat nähtävillä.

14.03.01 Toimeenpanemme 

laaditun suunnitelman

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Kellokosken Ruukin yleinen sauna oli huutokaupat.comissa huutokaupassa. Saunasta saatiin 

hyväksyttävä tarjous ja kauppa toteutetaan huhtikuun aikana. Harjulan asemakaavamuutoksen 

luonnokset ovat nähtävillä.

14.03.02 Edistämme 

suunnitelmassa nimettyjen 

kohteiden kaavoja ja 

myyntitoimenpiteitä 

suunnitelman mukaan.

 3 Toteutus on 

aloitettu, ei vielä 

valmis

Kellokosken Ruukin yleinen sauna oli huutokaupat.comissa huutokaupassa. Saunasta saatiin 

hyväksyttävä tarjous ja kauppa toteutetaan huhtikuun aikana. Harjulan asemakaavamuutoksen 

luonnokset ovat nähtävillä.

Kaavoituspäällik

kö, 

Maankäyttöpääll

ikkö

14.03.04 Käynnistämme 

vapautuvien Hyökkälän ja 

Sahatien koulukortteleiden 

asemakaavamuutokset

 2 

Suunnitteluvaiheessa, 

on edetty hieman

Kohteiden asemakaavat ovat II-luokassa. Hyökkälän koulun säilytettävien osien tulevan käytön 

tarveselvitystä on laadittu sivistys- ja kulttuuripalveluiden toimesta. 

Kaavoituspäällik

kö


